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ASSOCIATION OF CANADIAN MAP LIBRARIES AND ARCHIVES 

BULLETIN 
 

 

Carto 2023: Call for Proposals / Appel de propositions 

 

ACMLA NEWS 

 

 

Making and Breaking Boundaries: Advancing excellence in Cartography, in Canadian Map 
Libraries, and Beyond 

Link to submission form: https://arcg.is/1XOyfy1  

The Association of Canadian Map Libraries and Archives (ACMLA) and the Canadian 
Cartographic Association (CCA) are pleased to announce a return to in-person conferencing at 
the University of Calgary June 14-16 for the 56th edition of Carto! To accommodate members 
and other interested people not intending to attend in-person, we are planning a hybrid conference 
that will enable meaningful online participation. From remote library services to remote sensing 
data collection, this year’s conference explores the changing boundaries of cartography and map 
librarianship in what has been an incredibly transformative couple of years.  
 
The Carto 2023 conference committee invites researchers, students, cartographers, librarians, 
library staff, archivists, geographic information specialists, and other interested individuals to 
submit proposals for in-person presentations, panels, papers, posters, and workshops that 
explore this theme and others related to it. 
 
Topics of interest include (but are not limited to): 

 The application of domain and/or software expertise to add value to existing cartographic 
collections. 
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 Innovative uses of modern or historical cartographic materials to support teaching and 
research. 

 New approaches for supporting the software training needs of researchers, students, and 
the public. 

 Considerations for curating and making available historical and contemporary Indigenous 
collections and mapping work. 

 Creating geospatial data through the digitization and georeferencing of print collections. 
 Approaches for linking digital map collections to archival and other relevant materials. 
 Strategies and systems for improving the discoverability and reusability of cartographic 

materials and geospatial data. 
 New uses for physical space in map collections and libraries. 
 Innovative methods for geovisualization and for the analysis, collection, and creation of 

geospatial data. 
 Collaboration opportunities for those managing map collections and groups across the 

academic and public spheres. 
 Managing geospatial collections and research data, and addressing challenges 

associated with using, describing, archiving, preserving, and providing access to this 
information. 

 Innovations in integrating cartography with sources of real-time and interactive data 
geographic information. 

 Mapping projects based on open data from Canadian and other sources. 

Please submit an abstract (250 words) of your proposal in either French or English with a brief 
biography using the submission form. The deadline for submissions is March 4th, 2023, 11:59 
PM ET. If you have any questions about your submission or the conference, please contact Meg 
Miller of the program committee. 
 
Conference session formats (in person at the University of Calgary) 

 Presentation (20 minutes including questions) 
 Lightning talk (10 minutes including questions) 
 Panel presentation (60 minutes, minimum of 3 presenters) 
 Posters / StoryMaps (authors should be available to engage with conference participants 

during a presentation session) 
 Workshop (60 minutes) 
 Student researcher sessions (We especially encourage post-secondary students to take 

part in any of the above sessions. Please note that there are funding/grant/award 
opportunities available for student presenters. To apply please see https://acmla-
acacc.ca/awards and https://cca-acc.org/  

 

Créer et briser les frontières : Promouvoir l'excellence en cartographie dans les 
cartothèques canadiennes et au-delà 

Accédez au formulaire de soumission ici: https://arcg.is/0Dvm4b 

L’Association des cartothèques et archives cartographiques du Canada (ACACC) et l’Association 
Canadienne de Cartographie (ACC) sont heureuses d’annoncer le retour des conférences en 
personne à l’Université de Calgary du 14 au 16 juin pour la 56ème édition de Carto!  Afin 



NUMBER 171 / WINTER 2023  NUMERO 171 / HIVER 2023 
 

 ISSN 2561‐2263                    45 

 
 

d'accommoder les membres et les autres personnes intéressées qui n'ont pas l'intention de 
participer en personne, nous planifions une conférence hybride qui permettra également une 
participation en ligne significative. Des services de bibliothèque à distance à la collecte de 
données de télédétection, cette conférence annuelle explorera les frontières changeantes de la 
cartographie et de la cartothèque dans ce qui a été une période incroyablement transformatrice 
de deux ans. 
 
Le comité de la conférence Carto 2023 invite les chercheurs, les étudiants, les cartographes, les 
bibliothécaires, le personnel des bibliothèques, les archivistes, les spécialistes de l'information 
géographique et toute autre personne intéressée à soumettre des propositions de présentations 
en personne, de panels, d'affiches et d'ateliers qui explorent ce thème et d'autres qui lui sont liés. 
 
Les sujets d’intérêt incluent (mais ne sont pas limités à): 

 L'application de l'expertise du domaine et/ou du logiciel qui ajoutent de la valeur aux 
collections existantes. 

 Les utilisations innovantes de matériaux cartographiques modernes ou historiques pour 
contribuer à l'enseignement et la recherche. 

 Nouvelles approches pour répondre aux besoins de formation aux logiciels pour les 
chercheurs, étudiants et le public. 

 Considérations pour la conservation et la mise à disposition des collections et cartes 
autochtones anciennes et contemporaines. 

 Création de données géospatiales grâce à la numérisation et au géoréférencement des 
collections. 

 Les approches permettant de relier les collections de cartes numériques aux archives et 
autres documents pertinents. 

 Stratégies et systèmes pour améliorer la découvrabilité et la réutilisation des documents 
cartographiques et des données géospatiales. 

 Nouvelles utilisations des espaces physiques pour les collections de cartes et les 
bibliothèques. 

 Méthodes innovantes pour la géovisualisation, ainsi que l’analyse, la collection et la 
création de données géospatiales. 

 Possibilités de collaboration pour ceux qui gèrent des collections de cartes et des groupes 
dans les milieux universitaires et publics. 

 Gérer les collections géospatiales et les données de recherche, ainsi que relever les défis 
associés à l'utilisation, à la description, à l'archivage, à la préservation et à l'accès aux 
informations. 

 Intégrations innovantes de la cartographie dans les SIG à temps réels et interactifs. 
 Projets de cartographie utilisant les données ouvertes canadiennes et internationales.  

Veuillez soumettre un abstrait (250 mots) de votre proposition en français ou anglais, ainsi qu’une 
courte biographie. La date limite est à 23h59 (heure de l’est) le 4 mars 2023. Pour toutes 
questions concernant votre soumission ou la conférence, veuillez contacter Thomas Herbreteau 
du comité de programme. 
 
Types de présentation disponibles (en personne à l’Université de Calgary): 

 Démonstration (20 minutes incluant questions) 
 Présentation éclair (10 minutes incluant questions) 
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 Présentation en panel (60 minutes, au moins 3 personnes) 
 Posters / StoryMaps (l’autheur.trice doit être disponible pour présenter leur travail en 

personne) 
 Atelier (60 minutes) 
 Session pour chercheur.se étudiant.e (nous encourageons les étudiants post-secondaires 

de présenter ou participer dans un format ci-dessus. Veuillez noter que des bourses sont 
disponibles pour les présentateurs.trices étudiant.e.s. Veuillez consulter https://acmla-
acacc.ca/awards (anglais) et https://cca-acc.org/fr/accueil.  

On the behalf of the programming committee / Au nom du comité de programme: 
Zack MacDonald, Western University (chair / président)  
Francine Berish, Queen’s University (committee co-chair / coprésidente de comité) 
Thomas Herbreteau, Ministère de la sécurité publique du Nouveau-Brunswick (committee 
co-chair / coprésident de comité)  
Martin Chandler, Cape Breton University  
Saman Goudarzi, McMaster University  
Meg Miller, University of Manitoba  
Sherri Sunstrum, Carleton University  
René Duplain, Université d’Ottawa  
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ASSOCIATION OF CANADIAN MAP LIBRARIES AND ARCHIVES 

BULLETIN 
 

 

CARTO-ACMLA-ACACC AGM 2022 / AGA 2022 de CARTO- ACACC 

 

ACMLA NEWS 

 

AGM 2022 

Attendance (23 Attendees): Martin C, Zack M. Rene D, Rosa O, Lorrain D, Wenonah VH, Dan 
J, Roger, Sherri S, Siobhan H, Kara H, Rudi, Andrew N., Paul P. Chrstine H, Rebecca B, 
Barb Z, Daniel B, Leanne T, Meaghan K., Samam G, Meg Miller  

“I’ve never been this excited about an AGM”  

Land Acknowledgement: Provided by Martin C.   

The Agenda  

Approval: (Moved – Andrew N. Seconded – Rebecca B) 
approved  

1. Minutes of 2021 AGM  
a. Circulated  
b. Approval (Moved – Andrew N. Seconded – Rebecca B) carried  

  

2. Review: 2021 Honours Award to Marcel Fortin  
a. Marcel unavailable for formal recognition from previous year’s honour.  

 
3. Reports:  

a. President (delivered) (moved Francine, second Siobhan H)  
i. Carried no discussion  

b. Past president (delivered) (moved Francine, second Siobhan H)  
i. Carried, no discussion.  
ii. If in person, should once again honour Marcel F to next year’s AGM.   

c. Treasurer’s Reports  
i. Three reports presented  
ii. Siobhan – is it usual to have so few of our memberships at the point of June 

9?  Not 100%certain, but the bulk comes in after the first push in January/ 
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December, confirmed by Sherri S. Potentially half of memberships paid in 
2021, so not captured in the January-June 2022. Last year’s report showed a 
similar trend.   

iii. Rene – Is there a plan for any excess money, either for travel bursary or other 
project? Dan – in the past we’ve had student competitions, scholarships, etc.  
- in past years we carried surplus to offset deficits in other years based on 
success of conferences.   
-Dan B -Previously funded members’ travel, then others with limited 
professional funds, but we haven’t done that in recent years with no physical 
conference  
-Dan J. Strategy was to at least break even at last conference at TMU.   

iv. Motion to approve – Wenonah, Second - Francine  Carries  
   

4. Association Executive Call  
a. President  

i. Rene Duplain – happy to step up as co-president with Francine Berish, and 
kudos to Marin for his service over the past two years.   
-Noted that we have missed the in-person meetings and what that brings, but 
executive has met to discuss having more virtual working or social meetings 
because virtual has enabled more options for meetings.   
Francine – Echoing Rene’s ideas, and excited to move forward first as 
Secretary, then VP and encouraging others to join the exec, and both offered 
to share their experiences with others so to reach out.   

ii. Acclaimed   
b. VPs  

i. Zack MacDonald   
ii. Acclaimed   

c. Secretary  
i. Meg Miller   
ii. Acclaimed   

  

5. Membership costs update  
a. Martin C. - Point of discussion over last few years. Survey went out and decision made 

based on survey – two tiers: 1 with those with support from institutions ($65), and a 
less expensive tier for those without institutional support ($20). Based on honour 
system, we trust our members, and will come into effect November 2022.   

  

6. Bulletin survey and future discussion  
a. Survey sent out about the current status of the Bulletin and what it will look like in the 

future  
i. 28 responses. Results shared – reducing to twice-per-year with major support.   
ii. Looking for more support for reasonable news, book reviews, and editor for 

reviews.   
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iii. Rosa – honorarium is tied to frequency which the Bulletin comes out – perhaps 
something worth consideration.   

iv. Is there a way to increase publicity? Not just mentioning that articles are peer 
reviewed, engage more on social media. For example, HGIS articles, etc. 
Possible to solicit articles from interesting papers at the conference, or 
interesting projects we’re working on. GIS trends might be too limiting, might 
be better to look at Trends in the Field.   

v. Rene – more direct link to Bulletin for Carto – we work on all of these story 
maps, presentations, etc.   
- Zack M. Echo the idea of creating a better approach to get items from CARTO 
and into the Bulletin. Support from Meg M to do a special issue about Carto.   

vi. Action - Create working group to look into this  
 

7. CARTO 2023  
a. Officially in person at University of Calgary. Hosted by Paul Pival.   

 
8. Other business  

a. No other Business   
b. Big thanks from the entire Membership to Martin for his tireless efforts.  

  
9. Adjourn  

a. Motion – Francine Second – Rene   
 

 
 

AGA 2022 

Présence (23 participants): Martin C, Zack M. René D, Rosa O, Lorrain D, Wenonah VH, Dan J, 
Roger, Sherri S, Siobhan H, Kara H, Rudi, Andrew N., Paul P. Christine H, Rebecca B, 
Barb Z, Daniel B, Leanne T, Meaghan K., Saman G, Meg Miller  

"Je n'ai jamais été aussi excitée par une AGA".  

Reconnaissance de la terre: Fourni par Martin C.   

L'ordre du jour  

Approbation: (Proposé - Andrew N. Secondé - Rebecca B)   
Accepté  

  

1. Procès-verbal de l'AGA de 2021  
a. Circulé  
b. Approbation (proposée - Andrew N, appuyé - Rebecca B) adoptée  

  

2. Examen: Prix d'honneur 2021 à Marcel Fortin  
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a. Marcel n'est pas disponible pour la reconnaissance officielle de l'honneur de l'année 
précédente.  

  

3. Rapports:  
a. Président (remis) (proposé par Francine, appuyé par Siobhan H)  

i. Adopté sans discussion  
b. Past président (remis) (proposé par Francine, appuyé par Siobhan H)  

i. Adopté, aucune discussion. 
ii. Si en personne, devrait encore une fois honorer Marcel F à l'AGA de l'année 

prochaine.   
c. Rapport du trésorier  

i. Trois rapports présentés  
ii. Siobhan - est-il habituel d'avoir si peu d'adhésions au moment du 9 juin ? Pas sûr à 

100%, mais la plupart des adhésions arrivent après la première poussée de 
janvier/décembre, confirmé par Sherri S. Potentiellement, la moitié des adhésions ont 
été payées en 2021, et ne sont donc pas prises en compte dans le rapport janvier-juin 
2022. Le rapport de l'année dernière montrait une tendance similaire.   

iii. Rene - Y a-t-il un plan pour tout excédent d'argent, que ce soit pour une bourse de 
voyage ou un autre projet? Dan - dans le passé, nous avons organisé des concours 
pour les étudiants, des bourses d'études, etc.   
i.  dans les années passées, nous avons reporté des surplus pour compenser les 
déficits des autres années en fonction du succès des conférences.  ii.  Dan B. - 
Auparavant, nous avons financé le voyage de membres, puis d'autres avec des fonds 
professionnels limités, mais nous ne l'avons pas fait ces dernières années, sans 
conférence physique.  

iii. Dan J. La stratégie était d'atteindre au moins le seuil de rentabilité lors de la 
dernière conférence à TMU.   

iv. Motion d'approbation - Wenonah, appuyé - Francine   
                             Adoptée   
 

4. Appel à l'exécutif de l'Association  
a. Président  

i. René Duplain - heureux d'assumer la co-présidence avec Francine Berish, et 
félicitations à Marin pour ses services au cours des deux dernières années.   
-Elle fait remarquer que les réunions en personne et ce qu'elles apportent nous ont 
manqué, mais l'exécutif s'est réuni pour discuter de la possibilité d'avoir plus de 
réunions de travail ou de réunions sociales virtuelles, car le virtuel offre plus d'options 
pour les réunions.   
Francine - Se fait l'écho des idées de René, et est enthousiaste à l'idée d'aller de 
l'avant, d'abord en tant que secrétaire, puis en tant que viceprésidente, et encourage 
les autres à se joindre à l'exécutif.   

ii. Acclamé   
b. VP  
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i Zack MacDonald   
ii Acclamé   

c. Secrétaire  
i Meg Miller 
ii Acclamé   

5. Mise à jour des coûts d'adhésion  
a. Martin C. - Point de discussion au cours des dernières années. Un sondage a été réalisé 

et une décision a été prise sur la base de ce sondage - deux niveaux : 1 avec ceux qui 
ont le soutien des institutions (65 $), et un niveau moins cher pour ceux qui n'ont pas le 
soutien des institutions (20 $). Basé sur un système d'honneur, nous faisons confiance à 
nos membres, et entrera en vigueur en novembre 2022.   

  

6. Enquête sur le bulletin et discussion future  
a. Un sondage a été envoyé sur le statut actuel du Bulletin et sur ce à quoi il ressemblera à 

l'avenir.  
i. 28 réponses. Résultats partagés - réduction à deux fois par an avec un soutien 

important.   
ii. Recherche d'un soutien plus important pour des nouvelles raisonnables, des 

critiques de livres, et un éditeur pour les critiques.   
iii. Rosa - les honoraires sont liés à la fréquence de parution du Bulletin - peut-être 

quelque chose à considérer.   
iv. Y a-t-il un moyen d'augmenter la publicité? Ne pas se contenter de mentionner que 

les articles sont évalués par les pairs, s'engager davantage sur les médias sociaux. 
Par exemple, les articles de HGIS, etc. Il est possible de solliciter des articles à partir 
de documents intéressants présentés à la conférence ou de projets intéressants sur 
lesquels nous travaillons.   
Les tendances SIG sont peut-être trop restrictives, il serait peut-être préférable 
d'examiner les tendances dans le domaine.   

v. René - un lien plus direct vers le Bulletin pour Carto - nous travaillons sur toutes ces 
cartes d'histoire, présentations, etc.   
- Zack M. fait écho à l'idée de créer une meilleure approche pour faire passer les 
articles de CARTO dans le Bulletin. Soutien de Meg M. pour faire un numéro spécial 
sur Carto.   

vi.  Action - Créer un groupe de travail pour examiner cette question.  

7. Annonce de CARTO 2023  
a. Officiellement en personne à l'Université de Calgary. Animé par Paul Pival.   

8. Autres sujets  
a. Pas d'autres affaires   
b. Un grand merci de la part de tous les membres à Martin pour ses efforts inlassables.  

9. Ajournement  
a. Motion - Francine Second - Rene   

  


